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     حلقة نقاش
    المساواة في العمل

 
16:30 – :3014 ،2019 نيسان/ أبريل 6 السبت  

ن،  المؤتمرات في فندق الشيراتون مركزقاعة الريّا  
 

 علو  الفجوة  سو تتّ . العوام في الرجوا  مو  % 76 وحوةاىفقو   العوام في النسوا  نصوف مو  العالميوة العاملوة القوة  تتألف
 وفي ،الرسمو  غور الاقتصواد في زائداا  تمثيلاا  تممثلا النسا  نإ والأمهات. المهاجرات للنسا  بالنسبة وكذلك العرق أساس

 والعنوووف د الجنووو علووو  القوووائ  التمييووو  ةاجووو ت موووا وكثوووراا . موووةمنظّ  غووور أو المهوووا   منخفضوووة أو الأجووور منخفضوووة وظوووائف
 إى تميووو و  المنووو ي والعمووو  الأجووور المدفةعوووة غووور الرعايوووة معظووو  عووو   اا أيضووو النسوووا  تتحمووو . العمووو  مكوووان في والتحووور 
 الضووحاا النسووا  تعوودّ  ،اا آخوور  ولووي  اا أخوور . القيمووة بوونف  سوو يتّ  الووذ  العموو  مقابوو   االرجوو موو  أقوو ّ  أجوور   علوو  الحصووة 
 .المقبةلة غر الحديثة العبةدية لآفة الرئيسة

 

 للاقتصوووواد دولا  تريليوووةن 12 ستضووويف العالميوووة العاملوووة  القوووة  في للنسووووا المتسووواوية  شوووا كةالم فووو نّ  ،ذلوووك إى بالإضوووافة
 النسوا  والرجوا  بون والمسواوا  الإنسوان وحقوةق التنميوة عل  اا مضاعف اا تأثر  العم  في الجند ية للمساوا  سيكةن. العالم 

 والتعلووي  التغذيووة في  اسووتثمترجيحوواا للايكووّ  أكثوور  اقتصوواداا  نوواتالممكّ  أنّ النسووا  كمووا  ،عووا  بشووك  )المسوواوا  الجند يووة 
 .كك   تم المجو  ومجتمعاته   وعائلاته لأطفاله  كبر   فةائد م  ،والصحة

 

 منتدى النسا  البرلمانيات
6البند    
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 جديوود صووكّ  علوو  التفوواو  خوولا  موو  القادمووة الأشووهر في الوودوي الأعمووا  جوودو   أس علوو  اا أيضوو المةضووة  سوويكةن
 القوائ  العنوف إنهوا  اختيوا  تّ  ،السوياق هوذا في. العمو  عوام في والتحور  العنوف لمعالجوة  ILO) الدوليوة العم  لمنظمة
-2018 في الجنود  نوة  عل  القائ  العنف ضدّ  النشاط م  اا يةم 16 لحملة كمةضة   العم  عام في الجند  نة  عل 

2019. 
 

 المسواوا  لتحقيو  الجيود  والتودابر والتشوريعات والسياسوات والاسوتراتيجيات المما سوات تبواد  علو  النقا  حلقة  ستركّ 
 عوو  المسوولولية تقاسوو  قيمووة علوو  وكووذلك العموو  في والصووحة والأموو  والكرامووة)المسوواوا  الجند يووة   والرجووا النسووا   بوون

 ضومان إى والحاجوة ،العمو  مكوان في والعنف الجنس  التحر  كما ستتناو .  المن ي والعم  الأجر المدفةعة غر الرعاية
 .أشكال  بجمي  الاستغلا  عل  والقضا  للجمي  عادلة اجتماعية حماية

 

 :خاص بشك  التالية الأسئلة عل  للإجابة المشا كن دعة  ت تس
 

 الصووووحة في حقهووو  ذلوووك في بموووا ،العووواملاتالنسوووا   جميووو  حقووووةق أفضووو  بشوووك  تحمووو  أن للبرلموووا ت يمكووو  كيوووف•  
 الشخص ؟ والأم  اللائ  والعم  والكرامة والسلامة

 

 ؟النسا  ضد والعنف والتحر الجند    التميي  م  العم  عام خلة ضمانل المةجةد  المما سات أفض  ه  ما •
 

 العمو  في وجو  أفضو  علو  النسا  والرجا  )المسواوا  الجند يوة  بن المساوا  تع ز أن يمك  التي القانةنية الأطر ه  ما •
 والضما ت؟ الأمةمة إجاز  استحقاقات ذلك في بما ،الكافية الاجتماعية والحماية الأجر في المساوا  مث  مجالات في

 

 غوور بالرعايووة يتعلوو  فيمووا والرجووا  النسووا  بوون لتهيئووة فوورص متكافئووة البرلمووا ت تتخووذها أن يمكوو  الووتي التوودابر هوو  مووا •
 الغال ؟ في النسا  ب  تقة  الذ  المن ي والعم  الأجر المدفةعة

 

 علو  التحودات هوذ  مةاجهوة للبرلموا ت يمكو  كيف  المناز ؟ عاملاتالنسا   تةاجهها التي د المحدّ  التحدات ه  ما •
 وج ؟ أفض 
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 :مفيدة رادصم
 فبرايوورشووباط/  ،جنيووف ،108الووو  الوودو   ،الوودوي العموو  موولتمر في  مقوودّ  تقريوور ،العموو  عووام في والتحوور  العنووفإنهووا  • 

2019 : 
https://www.ilo.org/ilc/ILCSessions/108/reports/reports-to-the-conference/WCMS_673728/lang--
en/index.htm. 

 

 للجميووو  للعمووو  أفضووو  مسوووتقب  أجووو  مووو : النسوووا  والرجوووا  )المسووواوا  الجند يوووة  بووون المسووواوا  لتحقيووو  نةعيوووة قفووو  • 
 :2019 ما س /آذا  ،الدولية العم  منظمة ،[التنفيذ  الملخص]

 https://www.ilo.org/global/publications/books/WCMS_674595/lang--en/index.htm. 

https://www.ilo.org/ilc/ILCSessions/108/reports/reports-to-the-conference/WCMS_673728/lang--en/index.htm
https://www.ilo.org/ilc/ILCSessions/108/reports/reports-to-the-conference/WCMS_673728/lang--en/index.htm
https://www.ilo.org/ilc/ILCSessions/108/reports/reports-to-the-conference/WCMS_673728/lang--en/index.htm
https://www.ilo.org/global/publications/books/WCMS_674595/lang--en/index.htm
https://www.ilo.org/global/publications/books/WCMS_674595/lang--en/index.htm
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Panel Discussion 
Equality at work 

 

Saturday, 6 April 2019, 2.30 – 4.30 p.m. 

Room Al Rayyan, Sheraton Convention Center, Doha, Qatar 

 

The global labour force is made up of only half of the women in the world and about 76 
per cent of the men in the world. The gap widens based on ethnicity as well as for 
migrant women and mothers. Women are overrepresented in the informal economy, and 
in low-paid, low-skilled or unregulated jobs. They often face gender-based discrimination, 
violence and harassment in the workplace. Women also bear the burden of most unpaid 
care and domestic work and tend to earn less than men for work of the same value. Last 
but not least, women are the main victims of the unacceptable scourge of modern 
slavery. 
 

In addition, women’s equal participation in the global labour force would add 
US$ 12 trillion to the global economy. Gender equality at work would also have a 
multiplier effect for development, human rights and gender equality in general as women 
who are economically empowered are more likely to invest in nutrition, education and 
health, with great benefits for their children, families, communities and society as a whole.  
 
The topic will also be high on the international agenda in the coming months with the 
negotiation of a new International Labour Organization (ILO) instrument to address 
violence and harassment in the world of work. In this context, Ending Gender-Based 
Violence in the World of Work was chosen as the theme of the 16 Days of Activism 
Against Gender-Based Violence Campaign in 2018-2019. 
 

The panel discussion will focus on sharing good practices, strategies, policies, legislation 
and measures to achieve gender equality, dignity, security and health at work as well as 
on the value of sharing responsibility for unpaid care and domestic work. It will address 
sexual harassment and violence in the workplace, the need to ensure equitable social 
protection for all and the elimination of exploitation in all its forms. 
 
Participants will be invited to answer the following questions in particular: 

 How can parliaments best protect the rights of all women workers, including their 
right to health, integrity, dignity, decent work and personal security? 

 

 What best practices exist in ensuring the world of work is free from sexism, 
harassment and violence against women? 

 

 What legal frameworks can best advance gender equality at work in areas such as 
pay equity and adequate social protection, including maternity leave benefits and 
safeguards? 

  

 What measures can parliaments take to level the playing field between women and 
men as regards unpaid care and household work done mostly by women? 

 

 What are the specific challenges faced by women domestic workers? How can 
parliaments best address these challenges? 

 



Useful resources: 

Ending violence and harassment in the world of work, Report presented at the 
International Labour, Conference, 108th session, Geneva, February 2019: 
https://www.ilo.org/ilc/ILCSessions/108/reports/reports-to-the-
conference/WCMS_673728/lang--en/index.htm.    
 

A quantum leap for gender equality: For a better future of work for all [Executive 
Summary], International Labour Organization, March 2019: 
https://www.ilo.org/global/publications/books/WCMS_674595/lang--en/index.htm.  

https://www.ilo.org/ilc/ILCSessions/108/reports/reports-to-the-conference/WCMS_673728/lang--en/index.htm
https://www.ilo.org/ilc/ILCSessions/108/reports/reports-to-the-conference/WCMS_673728/lang--en/index.htm
https://www.ilo.org/global/publications/books/WCMS_674595/lang--en/index.htm

